
Milí spoluobčania,  

je pre mňa veľkou cťou, že sa Vám môžem v prvých hodinách roku 2020 

prihovoriť. Zdá sa mi to až neuveriteľné, ako rok 2019, môj prvý rok vo funkcii 

starostu obce, rýchlo ubehol. Z môjho pohľadu bol celý rok rýchly a plný 

intenzívnej práce, práce na viacerých naplánovaných projektoch a podujatiach, 

veľa krát doplnenej o riešenie vecí neplánovaných a akútnych. 

V priebehu roku sme spolu s poslancami OZ pracovali na množstve 

administratívnych úkonov, ktoré nám budú do budúcna uľahčovať 

a sprehľadňovať prácu pri správe vecí verejných. Ich názory a postoje si veľmi 

vážim. Pri práci v obci som sa stretol s ochotou pomáhať a spolupracovať od 

viacerých občanov na rozvoji našej obce. Ďakujem všetkým Vám za podporu 

a za vytvorenie dostatočného priestoru, trpezlivosti a tolerancie pre vykonávanie 

mojej práce pre Vás. Úprimná vďaka za každý podnet a pripomienku od Vás, 

ktorá súvisela s vylepšením nášho životného priestoru. 

Začiatkom roku 2019 sme finalizovali veci, ktoré boli pripravené mojim 

predchodcom, ako bolo vydávanie kompostérov do jednotlivých domácností. Do 

začiatku leta sa nám podarilo umiestniť všetkých 200 kompostérov občanom, 

ktorí o ne prejavili záujem. Správne využívanie kompostérov by sa malo prejaviť 

v poklese množstva vyvezeného KO z obce. Mierny pokles v hmotnosti KO sme 

už tento rok zaznamenali. Verím, že v roku 2020 sa efekt používania 

kompostérov ešte viac prejaví. Téme komunálny odpad a spôsob triedenia 

odpadu sme sa veľa krát venovali. Avizované zvyšovanie poplatkov odvozu 

a skládkovania KO nás, podobne ako všetky obce v okolí, prinútilo zvýšiť 

poplatok za odvoz KO pre nasledujúce roky. Treba si uvedomiť, že v konečnom 

dôsledku bude výsledný poplatok určený na základe % separácie odpadu, čiže 

všetci občania máme dosah a možnosť ovplyvniť túto sumu. 

Podarilo sa nám ukončiť kolaudáciu komunikácie novo vybudovanej lokality 

RD za ihriskom. Dnes môžeme povedať, že väčšina domov má už ukončenú 

kolaudáciu a vydané právoplatné kolaudačné rozhodnutie. V súčasnosti 



pracujeme na podpise zmluvy o prevode pozemkov pod komunikáciou do 

majetku obce. Pevne verím, že ľudia, ktorí tam bývajú sa už teraz budú ozaj cítiť 

ako Lovčičania. 

V októbri boli započaté stavebné práce na rekonštrukcii exteriéru domu smútku. 

Je vykonaných zhruba 70% prác, ukončené by mali byť do konca februára. 

Začiatkom septembra začala spoločnosť T-Com realizovať pokládku optického 

kábla v našej obci. Tento najmodernejší a najkvalitnejší spôsob prenosu dát by 

mal jednotlivým domácnostiam skvalitniť a vylepšiť služby ponúkané týmto 

operátorom. Chcem sa poďakovať všetkým občanom, pred domami ktorých sa 

optika zakopáva, za trpezlivosť a toleranciu pri priebehu zemných prác. Musíme 

dúfať, že nám táto najmodernejšia technológia prinesie čím skôr úžitok. Práce 

budú v prípade priaznivého počasia pokračovať aj v zimných mesiacoch. 

Následne na jar budú spojené s úpravou terénu.  

Zapojili sme sa do viacerých výziev na získanie dotácie na podporu rôznych 

projektov. Vďaka finančnej podpore TTSK sa nám podarilo podporiť akciu 

darovanie krvi, úpravu exteriéru kaplnky Sedembolestnej Panny Márie, úpravu 

bikrosovej dráhy. Z úradu vlády SR sme získali financie na nákup športového 

materiálu a výstavbu detského ihriska. Ako členská obec združenia ZOMOT 

sme získali dotáciu na vybudovanie náučného chodníka v obci. Po osadení 

piatych tabúľ budeme pokračovať v umiestnení lavičiek a odpadkových košov 

a samozrejme aj umiestnenie informácii o obci na osadené tabule. Posledná 

schválená dotácia bola na vybudovanie kamerového systému z Ministerstva 

vnútra SR. Tzn., že už v tomto roku budú niektoré časti obce pod kontrolou 

kamier.  

Vďaka podpore jednotlivých projektov sme získali dohromady 22 000 €! 

Intenzívne pracujeme na zapojení sa do výzvy na získanie financií na podporu 

výsadby zelene a stromov v našej obci. Žiadosť do výzvy „obnova dediny“ 

máme poslanú, ide o sumu 5 000 €. Pracujeme tiež na príprave žiadosti „zelené 

obce“ na výsadbu stromov, kde je možné žiadať o financie do výšky 16 500 €. 



Som rád, že môžem konštatovať, že na jeseň sa hral v Lovčiciach futbal súťažne. 

Nový výbor telovýchovnej jednoty s veľkou podporou starších funkcionárov 

úspešne odštartoval futbalový ročník.  

Popri športovom živote sa nám úspešne darilo rozvíjať aj kultúrno-spoločenský 

život našej obce, v rámci rôznych akcií a podujatí.  

Úprimne ma teší, že sa nám od úvodu roku podarilo nájsť spôsob spoločnej 

podpory a pomoci pri organizovaní jednotlivých podujatí so záujmovými 

organizáciami v obci, ako sú: OZ SPLN, PZ Lipa Dolné Lovčice, spolok 

Mariase, športovci a samozrejme jednotlivci a naši súkromní podnikatelia. 

Výborná spolupráca s najpočetnejším lovčickým združením SPLN svedčí o tom, 

že ich členom úprimne záleží na dobrom spoločenskom živote v našej obci 

a spolu sa nám darí napĺňať môj hlavný cieľ – vytvárať občanom príležitosti 

a dôvody na to, aby sme sa spolu stretli, porozprávali a zabavili.  

K už tradičným akciám sa nám podarilo doplniť a zrealizovať: fašiangový 

sprievod, deň matiek, privítanie leta, súťaž vo varení gulášu a na záver roku, ako 

poďakovanie pre občanov, starostovskú kapustnicu. 

Verím, že sa nám podarí tieto podujatia udržať a ďalej rozvíjať, ako napríklad 

pripravované pochovávanie basy ako súčasť obecnej zabíjačky a fašiangového 

sprievodu.  

Tento rok naša obec zažila ešte jednu udalosť, ktorú nám pripravil a priniesol 

novokňaz Miro Kulifaj po dlhých 100 rokoch, jeho slávnostnú primičnú svätú 

omšu. 

V roku 2020 nás čaká realizácia už spomínaných podporených projektov zo 

štátneho rozpočtu: výstavba detského ihriska, nákup športovej výbavy, obecný 

kamerový systém. Ukončenie a prefinancovanie rekonštrukcie domu smútku. 

V rámci naplánovaného obecného rozpočtu sa pokúsime zrealizovať výstavbu 

chodníka od cintorína po poľnohospodárske družstvo, ako pokračovanie 

existujúceho chodníka a jeho napojenie na chodník popri futbalovom areáli 

smerujúceho k novej lokalite za ihriskom.  



V rámci vlastných finančných zdrojov chceme zapracovať na realizácii 

cyklochodníka na prepojenie našej obce s obcou Zavar, kde by sme chceli 

požiadať resp. získať aj financie z prípadnej dotácie. 

Lepšie a férovejšie je hodnotenie výsledkov ako ich plánovanie, preto verím, že 

po skončení roku 2020 budeme môcť zhodnotiť a vymenovať veci, ktoré sa nám 

podarili zrealizovať. 

Dovoľte mi uviesť ešte pár štatistických údajov za rok 2019. K dnešnému dňu 

má naša obec 749 obyvateľov. V priebehu roka 2019 sa na pobyt prihlásilo 21 

obyvateľov a odhlásilo 26 obyvateľov. Narodili sa 4 deti, 2 chlapci a 2 dievčatá, 

ktorým želáme pevné zdravie. Do stavu manželského vstúpili 4 naši občania. 

V priebehu roku nás opustilo 8 spoluobčanov, česť ich pamiatke. 

Milí spoluobčania, želám si do roku 2020, aby sme si vážili jeden druhého, aby 

sme sa vedeli tolerovať a prijímať veľa kompromisov, aby sme mali radi našu 

obec a zachovali si úctu jeden k druhému. K tomu vám všetkým želám osobne, 

v mene poslancov OZ a v mene pracovníkov obce, veľa zdravia, šťastia, lásky 

a pohody. Prajem Vám všetkým šťastný a úspešný Nový rok 2020! 


